
ذبیح الله اعظمی “عضو کمیسیون
مجلس شورای اسلامی” در گفتگو با
اگروفودنیـوز؛ اسـتفاده از سـموم
زیستی به جای سموم شیمیایی در
دستور کار مجلس قرار گرفته است

دکتر ذبیح الله اعظمی می گوید، در برنامه هفتم توسعه مقرر شده
بود که تولید محصولات ارگانیک به ۲ درصد برسد.

به گزارش پایگاه خبری صنعت غذا و کشاورزی “اگروفودنیوز” نماینده
مردم جیرفت و عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی در حاشیه
سیزدهمین نمایشگاه و جشنواره ارگانیک ایران به خبرنگار ما گفت:
با توجه به اینکه سیزده سال از برگزاری نمایشگاه و جشنواره
محصولات ارگانیک می گذرد، اگر هر سال نیم درصد به تولید محصولات
ارگانیک کشور می افزودیم تاکنون حدود هفت درصد تولید داشتیم .

دکتر اعظمی افزود: وقتی ما محصول ارگانیک تعریف خیلی سختی دارد و
تولید آن به این سادگی ها صورت نمی گیرد و ما در کمیسیون کشاورزی
در تولید مواد غذای سالم و در امنیت غذایی یک محصول ارگانیک

داریم و یک محصول سالم داریم.
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عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: محصول ارگانیک
محصولی است که در تولیدش سختگیری های زیادی در استفاده از
کود،سم، علف کش صورت می گیرد و استفاده از هر یک از این مواد در
صنعت و کشاورزی ارگانیک ممنوع است، بنابراین وقتی ما عنوان می
کنیم که محصول ارگانیک تمام فاکتورهای مهم در مورد ایران و خارج
از کشور به خصوص استانداردهای اروپا را باید رعایت کرده باشیم .

اعظمی بیان کرد: محصول سالم نیز محصولی است که باقی مانده سموم
یا کود و عناصر سنگین را نداشته باشد پس این که جشنواره و
نمایشگاه محصولات ارگانیک دارد به مردم این آگاهی را می دهد که
این محصولات بدون سم و کود باقی مانده عناصر سنگین و غیره هست ،
قدم بسیار موثری در مورد کاهش بیماری ها، سرطان ها و کاهش هزینه

درمان وزارت بهداشت و درمان آموزش پزشکی است.

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: ما در
برنامه هفتم توسعه عدد ۲درصد را برای تولید محصولات ارگانیک
گذاشتیم که به این هدف برسیم و اکنون که رئیس انجمن ارگانیک
اشاره داشتند که که کمتر از یک درصد تولید محصولات ارگانیک در
کشور داریم در برنامه ی پنج ساله آینده که ریل گذاری اصلی از طرف
مجلس است ما امیدواریم به یک عددی برسیم و حتی فراتر از این
موضوع که بتوانیم تولید و کیفیت محصولاتمان را با کشوری مثل آلمان
مقایسه کنیم، کشوری که دولت کشاورزان را مکلف به تولید حدود بیست
و پنج درصد محصول ارگانیک کرده است که در حال حاضر تولید ما عدد
ناچیزی است ولی این قدمی که ما داریم برمی داریم بسیار موثر هست.

اعظمی با اشاره به بازدید از سیزدهمین نمایشگاه ارگانیک گفت:
محصولات مختلفی در بخش کشاورزی و خوراکی و حتی بهداشتی که مواد
افزودنی ندارند می توانند در بخش ارگانیک قرار گیرند که این یه
خدمت بسیار موثری برای فرهنگ سازی و استفاده مردم از این محصولات

است.

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس در ادامه در خصوص حمایت از تولید غذای
سالم و ارگانیک برای پیشگیری از بیماری ها و درمان گفت: چندی قبل
بخشی از محصول ما از روسیه به خاطر استفاده از سموم غیرمجاز یا
در حقیقت باقی ماند سموم برگشت شد که البته بخشی از آن را قبول
نداریم که در نهایت حل و فصل شد این نشان می دهد که ما در مصرف
سموم برای تولید محصول سالم و توسعه محصولات ارگانیک باید قدم های
اساسی برداریم به همین دلیل در برنامه های سنواتی مجلس هم ۱۴۰۲ و



انشا الله ۱۴۰۳ در دستور کار مجلس هست تلاش ما بر این هست که
استفاده از سموم شیمیایی را به حداقل برسانیم بعد از کسانی که
تولید سموم زیستی و در حقیقت به نوعی همان ارگانیک هست افزایش و

توسعه پیدا کند .

اعظمی افزود: هرچه در مصرف سموم و کود های شیمیایی مدیریت صورت
گیرد و میزان مصرف به تولید محصولات ارگانیک را افزایش دهیم به
تبع آن بیماری ها، سرطان ها و هزینه های درمان کاهش پیدا می کند
و هزینه های وزارت بهداشت درمان نیز کاهش پیدا می کند به عنوان
مثال از هر سه نفری که مسمومیت غذایی دارند یک نفر بستری می شود
و این بستری شدن هزینه سنگینی روی بخش درمان می آورد که با توجه
به دو موضوع امنیت غذایی و ایمنی غذایی داریم که ایمن غذایی یا
همان food safety مربوط به بخش صنعت غذای سالم است که ان شالله
با کمک های کمیسیون کشاورزی مجلس بتواند توسعه یابد و ان شاالله
دکتر نورانی در نمایشگاه و جشنواره سال بعد عدد پنج درصد تولید

محصولات ارگانیک را اعلام کنند.

برای مشاهده واضح ویدیوی زیر فیلترشکن را خاموش و روی مربع زیر
فیلم کلیک کنید

ویدیوهای صنایع غذایی را در بخش چند رسانه
ای اگروفودنیـوز یـا در سـایت اگروفـودتی وی

مشاهده کنید.
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